
PROTOKÓŁ nr V/2015 
 

z Sesji Rady Gminy Osiek 
 

odbytego w dniu 24 marca 2015 r. 
 

Miejsce obrad – Gminna Sala Obrad w Osieku godz. 1700 

 
W posiedzeniu udział wzięło 12 radnych, nieobecni: Teresa Owczarek, Janusz Pater i Jarosław 
Graban. 
 
Ad. 1) Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Andrzej Firyn. 

 
Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 
Ad. 1b) Wójt Gminy Osiek złoŜył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu  
„Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2014 rok”. Wniosek w wyniku głosowania 
przyjęto jednogłośnie. 
Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji: 
a. potwierdzenie prawomocności obrad, 
b. przyjęcie proponowanego porządku obrad, 
c. przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Osieku 
w roku 2014. 

3. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok oraz 
potrzeb związanych z realizacją zadań w roku 2015. 

4. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok oraz przyjęcie planu pracy przez Radę Gminy. 
5. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2014 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osiek w 2015 roku. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Osiek w 2015 roku. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia/nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2016 roku. 
9. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
10. Interpelacje radnych do Wójta. 
11. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie obrad. 
 

Uwag nie wniesiono. Przeprowadzono głosowanie w sprawie przyjęcia powyŜszego porządku 
obrad. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem porządku obrad:  - 12 radnych 
Przeciw:  -   0 radnych 
Wstrzymało się:  -   0 radnych 
 
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1c) Przewodniczący Andrzej Firyn zapytał, czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Uwag nikt nie wniósł. Przewodniczący zarządził głosowanie: 



 
Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Protokół z poprzedniej sesji nr IV z 10 lutego 2015 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2) Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Osieku 
w roku 2014.  
Opinię połączonych komisji przedstawiła Pani Beata Szeible – komisje wnoszą o przyjęcie 
sprawozdania. Przewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Za przyjęciem sprawozdania głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:               -   0 radnych 
Wstrzymało się:               -   0 radnych 
 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 3) Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok oraz 
potrzeb związanych z realizacją zadań w roku 2015.  
Opinię połączonych komisji przedstawiła Pani Beata Szeible – Pani Barbara Surma kierownik 
GOPS szeroko omówiła sprawozdanie na posiedzeniu komisji. Komisje opiniują pozytywnie 
sprawozdanie. Przewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Za przyjęciem sprawozdania głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:               -   0 radnych 
Wstrzymało się:               -   0 radnych 
 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 4) Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok oraz przyjęcie planu pracy przez Radę Gminy. 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Izabela  
Szumała. 
 

Kwartał Tematyka 

I półrocze  

− uczestnictwo w posiedzeniach Komisji Gospodarczej  i Społecznej 
− zaopiniowanie wykonania BudŜetu za rok 2014 
− bieŜąca kontrola działu finansowego w zakresie wymiaru podatków 

(rolny, nieruchomości, transportowy) 
− analiza wniosków z zebrań wiejskich w 2015 roku 

II półrocze 

− kontrola działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Osieku 
− bieŜąca kontrola działu finansowego w zakresie wymiaru podatków 

(rolny, nieruchomości, transportowy) 
− zaopiniowanie wykonania budŜetu za I półrocze 2015 roku 
− zaopiniowanie projektu budŜetu na rok 2016 
− uczestnictwo w posiedzeniach Komisji Gospodarczej i Społecznej 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 



Przewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Za przyjęciem planu głosowało:   - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2014 rok. 
Sprawozdanie odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Izabela Szumała. 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za rok 2014 sporządzone zostało na podstawie 
dokumentów zgromadzonych w Urzędzie Gminy.  
W roku 2014 Komisja Rewizyjna odbyła osiem posiedzeń. Siedem posiedzeń komisji odbyło się 
wspólnie z Komisją Gospodarczą i Społeczną. Ogółem Komisje zaopiniowały 50 projektów 
uchwał: 
- w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2014 rok (5 uchwał), 
- w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osiek (5 uchwał), 
- w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osiek, 
- w sprawie budŜetu gminy na 2015 rok, 
- w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2015 roku. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie: 
 
Za przyjęciem sprawozdania głosowało:  - 11 radnych 
Przeciw:               -   0 radnych 
Wstrzymał się:               -   1 radny 
 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej zostało przyjęte większością głosów. 
 
Ad. 6) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osiek w 2015 roku. 
Radna Beata Szeible poinformowała, Ŝe proponowana uchwała była przedstawiona na 
posiedzeniu połączonych komisji, takŜe w obecności Sołtysów. Komisje opiniują pozytywnie 
proponowaną uchwałę. Przewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Uchwała nr V/21/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 7) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Osiek w 2015 roku.  
Radna Beata Szeible przedstawiła stanowisko połączonych komisji wypracowane na 
posiedzeniu z dnia 18 marca - za przyjęciem uchwały i bez uwag. 
 
Skarbnik Andrzej Krzywiński przedstawił poszczególne zmiany w działach budŜetu: 
 
- zwiększenie przychodów bieŜących – zwrot podatku VAT za lata ubiegłe w dwóch działach, 
- zmniejszenie przychodów bieŜących w dziale oświaty - mniejsza subwencja, 
- gospodarka komunalna – poprawki pomiędzy działami, 
- zwiększenie wydatków – na opracowanie aktualizacji dokumentacji projektowo-kosztorysowej 



kanalizacji we wsi Wycinki, wynagrodzenie firmy pomagającej przy zwrocie VAT-u, 
dofinansowanie samochodu dla Policji, dokończenie remontu samochodów OSP i zakup 
sprzętu ratowniczego, 

- zmniejszenie wydatków na wynagrodzenie dla pracowników interwencyjnych, w części 
subwencyjnej oświaty, 

-  zmiany rozdziałów w oświacie, 
- aktualizacja planów inwestycyjnych – budowa studni u przyłącza wodociągowego dla OSP 

Bukowiny. 
 
Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą:  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Uchwała nr V/22/2015 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 8) Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia/nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2016 roku. 
 
Wójt Janusz Kaczyński powiedział, iŜ uchwała ta jest istotna i prosi, by wyrazić zgodę                    
na wyodrębnienie funduszu, a tym samym dołączyć do większości gmin, które taki fundusz juŜ 
wyodrębniły. Wszystkie kłopoty, z którymi trzeba będzie się zmierzyć w trakcie realizacji uchwały 
będą rozwiązane a korzyści wymierne. Fundusz nie będzie obowiązkiem dla sołectw, a moŜliwy 
do wykorzystania, takŜe w niepełnym wymiarze. Następny rok będzie dla nas testem, jeŜeli 
fundusz się nie przyjmie, w kolejnych latach moŜna nań nie wyrazić zgody. MoŜliwy jest zwrot             
z budŜetu państwa do 40% poniesionych wydatków funduszu w latach kolejnych. 
 
Przewodnicząca Komisji Społecznej Beata Szeible przedstawiła stanowisko połączonych 
komisji, które są za przyjęciem uchwały i wyraŜeniem zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego.  
 
Uwag nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad proponowaną uchwałą:  
 
Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 11 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymał się:              -   1 radny 
 
Uchwała nr V/23/2015 została przyjęta większością głosów. 
 
Ad. 9) Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 
Wójt Janusz Kaczyński przedstawił następujące punkty z działalności międzysesyjnej: 
 
- 17 lutego – spotkanie z Zarządem Powiatowym OSP w Skórczu, 
- 18-25 lutego – odbywały się zebrania sołeckie w gminie, w których wybrane zostały władze 

sołeckie. Spotkanie w Sołectwie Lisówko odbędzie się w terminie późniejszym. Zebrane 
wnioski zostały przekazane do oceny i ewentualnej realizacji. 

- 19 lutego – narada roczna PSP w Starogardzie Gdańskim, 



- 26, 27 lutego - obrady Zgromadzenia Ogólnego Związku Gmin Pomorskich, 
- 4 marca – Zgromadzenie Związku Gmin Wierzyca, spotkanie w Bobowie w sprawie 

odnawialnych źródeł energii, spotkanie przedstawicieli organizacji pozarządowych w Osieku; 
- 5, 6 marca – Kongres Gmin Wiejskich w Poznaniu; 
- 12 marca – spotkanie Kociewskie Gryf w Skarszewach, 
- 17 marca – spotkanie z wykonawcą studni w Bukowinach, 
- 18 marca – spotkanie z Panem Mirosławem Łopato – autorem dokumentacji na budowę 

kanalizacji dla Wycinek i Jaszczerza, 
- 20 marca – Walne Zgromadzenie członków LGD Chata Kociewia, 
- 21 marca – 11 powiatowy konkurs Kół Gospodyń Wiejskich, 
- 23 marca – udział w debacie rolnej w Bobowie z udziałem Sekretarzem Stanu Kazimierzem 

Plocke, 
- 24 marca – podpisanie umowy na wykonanie Strategii Rozwoju Gminy Osiek na lata 2015-

2022 
 
Ad. 10) Interpelacje radnych do Wójta. 
 
Przewodniczący Andrzej Firyn przedstawił zasady składania interpelacji. 
Wpłynęła interpelacja – oświadczenie Pana Artura Skalskiego w sprawie wyborów 
w Sołectwie Karszanek. Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – sprawa zostanie 
sprawdzona i wyjaśniona na kolejnej sesji. 
  
Ad. 11) Wolne wnioski. 
 
Radna Beata Szeible – kiedy rozpoczną się remonty dróg ?  
 
Wójt Janusz Kaczyński – remonty rozpoczną się niezwłocznie. 
 
Inspektor Romuald Popławski przedstawił i omówił komunikat Związku Gmin Wierzyca 
w sprawie odpadów wielkogabarytowych i udzielił odpowiedzi na pytania:  
 
Pani Teresy Eggert o zmianę miejsca składowania odpadów wielkogabarytowych w miejscowości 
Głuche – miejsce zostało wyznaczone przy płocie posesji nr 17 (stara szkoła),   
Pana Andrzeja Firyn o czas pracy obsługi oczyszczalni ścieków – dwie zmiany, 
Pani Małgorzaty Filbrandt - dlaczego odbioru nie dokonuje się przy posesji – jest to zgodne                 
z regulaminem ZG Wierzyca;  
Pana Wojciecha Cherek w sprawie gruzu – raz do roku 1m3 moŜna przekazać w ramach opłaty 
rocznej po uzgodnieniu terminu, większa ilość wymaga opłaty.  
 
Przewodniczący Andrzej Firyn przedstawił sprawę tworzenia zmian w Statucie Gminy. 
 
Radny Wojciech Cherek zadał pytanie o wycinkę drzew przy drodze na Dobry Brat – 

odpowiedzi udzielił Inspektor Romuald Popławski – wycinane są tylko te drzewa, na które 
wydana jest zgoda Starosty Starogardzkiego. 

 
Radny Roman Kłos dodał, iŜ naleŜałoby głosować w sprawie wyboru miejsc zbiórki odpadów 
wielkogabarytowych  
 
Wójt Janusz Kaczyński stwierdził, iŜ poruszy temat na kolejnym posiedzeniu ZG Wierzyca. 
 

Przewodniczący Andrzej Firyn zarządził przerwę do godz. 18:20 



Po przerwie Przewodniczący Andrzej Firyn zarządził głosowanie w sprawie zlecenia 
opracowania zmian w Statucie Gminy Osiek urzędowi gminy. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało:  - 12 radnych 
Przeciw:              -   0 radnych 
Wstrzymało się:              -   0 radnych 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Andrzej Firyn zarządził głosowanie w sprawie prenumeraty kwartalnika 
„Wybraniec”. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało:  - 7 radnych 
Przeciw:              - 5 radnych 
Wstrzymał się:              - 0 radnych 
 
Wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
Przewodniczący Andrzej Firyn przedstawił proces powstawania Rady PoŜytku Publicznego. 
 
Radny Artur Skalski zapytał co się dzieje z autobusem gminnym, gimbusem ?  
 
Wójt Janusz Kaczyński – autobus jest przeznaczony do remontu bądź sprzedaŜy, lecz nie 
została podjęta jeszcze ostateczna decyzja. 
 
Pani Teresa Eggert zapytała o sprzedaŜ gminnego Poloneza. 
 
Wójt Janusz Kaczyński – jest przewidziana kolejna aukcja. 
 
Radny Mirosław Połajdowicz w sprawie zabezpieczenia boiska gminnego. 
 
Wójt Janusz Kaczyński – jest przygotowana dokumentacja, ale nie planujemy jej realizacji tej 
inwestycji. 
 
Przewodniczący Andrzej Firyn złoŜył wszystkim Ŝyczenia na zbliŜające się Święta Wielkiej 
Nocy. 
 
Ad. 12) Przewodniczący obrad zamknął V sesję. – godz. 18:45 
 
 
 
Protokół sporządziła:       Przewodniczący Rady Gminy 
  
  Joanna Chabowska                                                                                                Andrzej Firyn 


